
کاش همه مشکلات با یک عذرخواهی ساده حل   
می شد. با این وجود عذرخواهی عطایی از مردم 
نشان می دهد او به عملکرد ضعیف شاگردانش 
در هفته دوم کاملًا واقف است. تیم ملی والیبال 
ایران در هفت�ه دوم نیز نتوانس�ت نمایش قابل 
قبولی ارائ�ه ده�د، به طوری که حالا با کس�ب 
ش�ش باخت و تنها دو برد خ�ود را مهیای آغاز 
هفته سوم می کند. هفته ای که حاشیه های آن 
خیلی پیشتر و قبل از ش�روع، آغاز شده است.
کارشکنی امریکایی ها در صدور ویزای ملی پوشان 
ایران باعث متشنج شدن جو تیم ملی شده، خصوصاً 
که گفته می شود میزبان هفته سوم لیگ ملت ها از 
صدور ویزای برخی نفرات تیم سرباز زده است. با این 
حال حاشیه هایی که امریکایی ها به راه انداخته اند، 
نمی تواند ناکام��ی والیبال ای��ران در هفته دوم را 
کمرنگ کند، به خصوص ک��ه این بار نه فقط مردم، 
بلکه حتی سرمربی تیم نیز در مقام انتقاد برآمده و 
تأکید کرده که از عملکرد شاگردانش راضی نیست: 
»در لیگ ملت های امسال خوب ظاهر نشدیم. در 
برخی بازی ه��ا واقعاً خوب نبودی��م و این واقعیتی 
انکار ناپذیر است. در برخی بازی ها نیز می توانستیم 
شرایط بهتری داش��ته باش��یم، اما از آن استفاده 
نکردیم. خودم هم از عملکرد تیم راضی نیس��تم. 
انتظار کادر فنی کس��ب چهار پیروزی از دو هفته 
نخست بود. یعنی هر هفته دو برد، ولی این اتفاق رخ 
نداد. باید تلاش کنیم تا در ادامه بهتر و بهتر شویم، 

چون خودمان هم از شرایط راضی نیستیم.«

   
اینکه سرمربی تیم ملی بپذیرد شاگردانش عملکرد 
خوبی نداشتند اتفاق خوبی است، چراکه بی تردید 
درصدد جبران نقاط ضعف تی��م برخواهد آمد. با 
این وجود بعد از س��پری کردن دو هفته ناکامی 
دیگر هیچ توجیهی برای تک��رار نتایج ضعیف در 
امریکا وجود ن��دارد، حتی به بهان��ه عدم صدور 
ویزا برای برخی نفرات تیم. تردیدی نیس��ت که 
این مسئله تأثیر منفی خود را خواهد داشت، اما 
می تواند نتیجه عکس هم بگذارد و ملی پوش��ان 
ایران را برای نتیجه گرفتن ج��ری کند! در اصل 
این بهترین فرصت برای جبران مافات و همچنین 
زدن یک تیر با دو نشان است. عطایی و شاگردانش 
حالا دیگر بعد از پش��ت سر گذاشتن هشت بازی 
به هماهنگی لازم رسیده اند و می توانند این هفته 
علاوه بر جبران نتایج ضعیفی که در ژاپن و هلند به 
دست آمد، جواب دندان شکنی هم در زمین بازی 

به کارشکنی امریکایی ها بدهند. 
   

تعلل امریکا در صدور ویزای ملی پوش��ان والیبال 
ایران از همان روزهای نخس��ت واکنش مسئولان 
والیبال ایران را به دنبال داش��ته و گفته   می شد در 
صورت عدم صدور وی��زای تمامی نفرات، تیم ملی 
برای برگزاری هفته سوم راهی امریکا نخواهد شد. 
با وجود این نظر آقایان دستخوش تغییرات شده و 
این مسئله بی ارتباط با تصمیم فدراسیون جهانی 
نیس��ت، چراکه هیئت رئیسه فدراس��یون جهانی 

والیبال طی چند روزگذش��ته موضوع ویزای تیم 
ایران را به صورت خاص بررسی و تصویب کرد، در 
صورتی ک��ه امریکا به تیم اصلی ای��ران ویزا ندهد، 
امتیازات ایران در رده بندی جهانی حفظ می شود و 
نتایج بازی ایران در هفته سوم لیگ ملت ها 2023 
در جایگاهش تأثیر منفی نخواهد داشت، به همین 
دلیل هم هست که میلاد تقوی، دبیرکل فدراسیون 
والیبال می گوید برای احترام به فدراسیون جهانی به 
امریکا می رویم: »منطقی است که طبق دیپلماسی 
ورزش برای تمام ورزشکاران تیم میهمان از سوی 
کش��ور میزبان ویزا صادر ش��ود. تصمیمی که در 
هیئت رئیس��ه فدراس��یون جهانی گرفته شد نیز 
نشان دهنده جایگاه والیبال ایران در سطح جهان 
و تلاش فدراسیون جهانی برای حل مشکل ایران 
است. این برای نخستین بار است که شاهد رخ دادن 
چنین اتفاقی در فدراسیون جهانی والیبال هستیم، 
به همین دلیل مجبوریم در راستای احترام و تصمیم 
فدراسیون جهانی در هفته سوم لیگ ملت ها شرکت 
کنیم، اما با توجه به اینکه تعدادی از بازیکنان خوب 
ما در این مسابقات حضور ندارند فدراسیون والیبال 
ایران تصمیم می گی��رد امتیازات هفته س��وم در 
رنکینگ آنها محاسبه ش��ود یا خیر. اگر امتیازات 
به نفع ما باش��د تصمیم مقتضی گرفته خواهد شد 
و اگر امتیازات به ضرر ما بود تصمیم می گیریم که 

امتیازات ما در همین نقطه ثابت بماند.«
   

بنا بر گفته دبیرکل فدراسیون والیبال، امریکا برای 

بهروز عطایی ویزا صادر نکرده و با این شرایط تیم 
ملی باید بدون سرمربی راهی آناهایم شود، چراکه 
عل��ی طلوع کیان،تنها عضو ایران��ی کادر فنی تیم 
ملی والیبال ایران است که موفق به دریافت ویزای 
امریکا ش��ده اس��ت. البته با توجه به اینکه عطایی 
ریجکت نشده، مس��ئولان فدراس��یون امیدوارند 
ویزای سرمربی تیم طی روزهای آینده صادر شود تا 
او مشکلی برای همراهی شاگردانش در هفته سوم 
نداشته باشد. محمدطاهر وادی، ملی پوش والیبال 
ایران اما به گفته اکبر محمدی، سرپرست تیم ملی 
ریجکت شده و شانسی برای همراهی تیم در هفته 
پیش رو ندارد، درست برخلاف وضعیت سرمربی، 
مربی و ماس��اژور تیم ملی که هن��وز امکان صدور 
ویزای آنها وجود دارد. اما شنیده ها حاکی از آن است 
که فدراسیون والیبال سعی دارد از طریق فدراسیون 

جهانی مشکل وادی را هم حل کند. 
   

البته کارشکنی امریکا تأثیری در روند تمرینات تیم 
ملی نداشته است، به طوری که تیم ملی روز گذشته 
برای پیگی��ری تمرینات خود راه��ی فرانکفورت 
آلمان شد تا در این کشور خود را مهیای حضور در 
هفته سوم کند. تیم ملی بعد از پشت سر گذاشتن 
دو هفته ای که جز ناکامی چیزی در پی نداش��ت، 
حالا خود را آماده هفته سوم در آناهایم می کند، اما 
باید دید عطایی و شاگردانش می توانند ناکامی های 
دو هفته ای را که سپری شد در امریکا جبران کنند 

و این بار با دست پر به کشور بازگردند.

کسب نخستین مدال جهانی، انتظارات را از بسکتبال باویلچر ایران 
افزایش داد. تیم ملی بسکتبال باویلچر ایران در سومین حضور خود 

در مسابقات قهرمانی جهان برای دومین بار به جمع چهار 
تیم برتر راه یافت و این بار موفق به رفتن روی سکو شد. با 
این وجود محمدرضا دستیار، سرمربی بسکتبال باویلچر 
ایران بر این باور است که این تیم برای کسب نتیجه در 
پارالمپیک نیازمند تمهیدات ویژه ای اس��ت: »10 سال 

قبل بعد از دوره محرومیت و از یک استعدادیابی در مشهد 
شاکله این تیم شکل گرفت. تیمی که از رده سنی جوانان 

در مسیری جدید و متفاوت قرار گرفت. هرچند 
مس��یرم چند بار و حتی بعد از چهارم شدن 
در جهان از این تیم جدا ش��د، اما بار دیگر 
روی نیمکت تیم ملی نشستم و چه چیزی 
بهتر از اینکه بازگش��تم با کسب نخستین 
مدال جهانی همراه ب��ود. حضور در جمع 
چهار تیم برتر جهان، کسب مدال جهانی، 
قهرمانی در بازی های پاراآسیایی و کسب 

س��همیه پارالمپیک پنج هدف عمده ما بود 
که دو مورد از آن محقق ش��د و حالا به دنبال 

مدال آوری در بازی های پاراآس��یایی، کس��ب 
سهمیه پارالمپیک و به دس��ت آوردن مدال آن 
هس��تیم، اما برای حضور در المپیک باید خیلی 

حرفه ای تر آماده شویم.«

قهرمانی تفتیان در تورنمنت فرانسه

حضور در پارالمپیک تمهیدات ویژه می خواهد

رکورددار دوهای سرعت ایران قهرمان مسابقات آزاد دوومیدانی فرانسه        خبر
شد. مسابقات دوومیدانی سرجی فرانسه در حالی طی روزهای گذشته 
در این کشور برگزار شد که حسن تفتیان، ملی پوش دوومیدانی ایران در ماده 100 متر به عنوان قهرمانی 
دست یافت. نماینده دوومیدانی ایران در دور مقدماتی این ماده با ثبت زمان 10ثانیه و 1۶ صدم ثانیه جواز 
حضور در مرحله فینال را کسب کرد. تفتیان در مرحله فینال هم با زمان 10 ثانیه و ۵ صدم ثانیه در رده 
نخس��ت ایس��تاد و عنوان قهرمانی این ماده را از آن خود کرد. او که مدتی اس��ت برای برپایی اردوهای 
تدارکاتی و حضور در مسابقات مختلف در خارج از کشور به سر می برد بعد از برپایی اردوی آفریقا راهی 
فرانس��ه ش��د و بع��د از قهرمان��ی در رقابت ه��ای بین الملل��ی دوومیدانی ت��ور قاره ای س��طح برنزی 

شهر فورباخ فرانسه)ماه گذشته( در رقابت های آزاد سرجی این کشور نیز بر سکوی نخست ایستاد.

گنج خانلو: نمی دانم پاداش می دهند یا نه!

بهترین دوچرخه سوار اعزامی ایران به مسابقات 
جاده و پیس��ت آس��یا محمد گنج خانل��و بود. 
درحالی که عملکرد ملی پوش��ان این رش��ته در 
بخش جاده بسیار ضعیف بود، اما گنج خانلو در 

این بخش مقام ششم را کسب کرد. 

این دوچرخه سوار کش��ورمان در بخش پیست 
نیز یک م��دال طلای ارزش��مند ب��رای کاروان 
ایران به ارمغان آورد. با ای��ن  وجود کمبودهای 
رشته دوچرخه سواری به قوت خود باقی است، 
درحالی که با کمی سرمایه گذاری می  توان بهترین 

نتیجه را در این رشته پرمدال کسب کرد. نداشتن 
مسابقات تدارکاتی از جمله چالش هایی است که 
قهرمان آسیا در گفت وگو با ایس��نا آن را عامل 
کسب نتایج ضعیف عنوان کرد: »تیم های دیگر 
پنج نفره بودند و ما چهار نفره بودیم و هماهنگی 
در بخش هایی از تیم ما هم وجود نداش��ت. بین 
تجهیزات ما و تیم های دیگر فاصله زیادی وجود 
داشت. نسبت به سال گذشته بهتر رکاب زدم، اما 
کشورهای دیگر آسیا هم در حال حرکت هستند 
و با این س��رعتی که ما داریم، نمی توانیم به آنها 
نزدیک شویم و باید سرعت خود را بالا ببریم. قبل 
از قهرمانی آسیا مس��ابقات تدارکاتی نداشتیم. 
باید قبل از قهرمانی آسیا حدود 3 هزار کیلومتر 
مس��ابقه تدارکاتی می رفتیم و در قهرمانی آسیا 

خودمان را آنالیز می کردیم.« 
گنج خانلو عدم اعزام ماساژور همراه تیم را یک 
معضل خواند و خواس��تار حمایت مسئولان از 
دوچرخه سواری ش��د: »در مس��ابقات پیست 

قهرمانی آس��یا به قدری خس��ته ب��ودم که در 
فاصله زمانی رف��ت و آمد به هتل و پیس��ت از 
شدت خستگی در اتوبوس به خواب می رفتم. به 
سرپرست تیم هم گفتم که واقعاً پاهایم نیاز به 
ماساژ دارد، اما ماساژور نداشتیم. قیمت دوچرخه 
رکابزن امارات 1۵ هزار دلار و س��اخت امسال 
بود. من ب��ا دوچرخه ای که س��ال 2014 برای 
بازی های آسیایی اینچئون خریداری شده بود 
رکاب زدم. حتی دغدغه من و رکابزن ژاپنی هم 
بسیار متفاوت است. دغدغه رکابزن ژاپنی این 
اس��ت که اتفاق خاصی برایش نیفتد یا مریض 
نشود، اما دغدغه من این است که بعد از قهرمانی 
آسیا برای ما دوچرخه خریداری می شود یا نه و 
پاداشی دریافت می کنم یا نه! آیا فرمان تخصصی 
دوچرخه می خرند؟ مسابقه تدارکاتی خواهیم 
داشت؟ اگر فدراسیون حمایت کند و برنامه ها 
اجرایی شود، در بازی های آسیایی هانگژو قطعاً 

می توانم مدال بگیرم.«

 قهرمان آسیا 

 دغدغه خرید 

دوچرخه دارد

      بازتاب

      چهره
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دلاره�ای نفت�ی عربس�تان ای�ن روزه�ا خیل�ی از 
فوتبالیس�ت های نامی را وسوس�ه می کن�د تا حتی 
برای یک فصل هم که ش�ده س�ر از لیگ این کش�ور 
دربیاورند. البته عربستانی ها هم به دنبال چهره های 
ناب هستند. آنها پس از شکست در جذب لیونل مسی 
به س�راغ لوکا مودریچ رفتند، اما نشد. لوکا در آستانه 
38 سالگی می توانست همان مسیر کریم بنزما را طی 
کند و به دوران موفق خ�ود در رئال مادرید پایان دهد 
و با پیشنهاد 200 میلیون یورو خالص برای سه سال به 
عربس�تان برود، ولی این بازیکن کریم بنزما نیس�ت. 
پیشنهاد عربستان از یک ماه پیش به مودریچ چشمک 
می زد و او به اندازه کافی فرصت برای فکر کردن داشت، 
اما منتظر ماند تا فلورنتینو پرز به او بگوید که یک سال 
دیگر نیز او را می خواهد. رئیس چراغ سبز نشان داد و 

لوکا هم امضای نهایی را زد، به همین سادگی.

فريدون حسن

اشرف رامین

تلاش قلعه نویی برای تغییر نگرش در تیم ملی

بازی هجومی هزینه دارد
سرمربی تیم ملی فوتبال حضور در تورنمنت کافا را به سود شاگردانش 
خواند. برخلاف بسیاری که معتقدند حضور در این تورنمنت و قهرمانی 
تیم ملی در کافا از نظر فنی تأثیری بر تیم ملی نداش��ته اس��ت، اما امیر 
قلعه نویی این انتقاد را قبول ندارد. تیم ملی مسابقات جام  ملت های آسیا 
را پیش رو دارد و سرمربی به تغییر نگرش بازیکنان می اندیشد. قلعه نویی 
در گفت وگو با ایرنا روی این مسئله تأکید کرد: »فدراسیون از نظر مالی 
شرایط خوبی ندارد، اما همه ما با تمام توان در خدمت تیم  ملی هستیم تا 
بتوانیم وظیفه و دین خود را ادا کنیم. هیچ منتی هم بر سر کسی نداریم 
و تا لحظه ای که باشیم با تمام قوا تلاش خواهیم کرد تا بتوانیم تیم را به 
موفقیت برسانیم. به دنبال تغییر نگرش هس��تم، اما این موضوع زمانبر 
است، چراکه تیم  ملی سال ها با یک تفکر خاص به زمین می رفت و این 
تغییر نگرش نیازمند زمان است. آینده را روشن می بینم و امیدوارم بتوانیم 
به اهدافی که داریم، برسیم.« گل های خورده در تورنمنت کافا و همچنین 
سبک بازی تیم  ملی نکته دیگری بود که قلعه نویی در موردش صحبت 
کرد: »در مورد گلی که از افغانس��تان خوردیم به بازیکنان هشدار داده  
بودیم در آن نقطه از زمین نباید خطا کنند که رعایت نشد. از سوی دیگر 
بازیکن افغانستان که آن ضربه کاشته خوب را زد، لژیونر است و در خارج از 
افغانستان بازی می کند. در مورد گل دوم که از قرقیزستان دریافت کردیم 
نظرها را قبول دارم و باید در مورد سیستم دفاعی بیشتر کار کنیم، اما این 
هم بخشی از تاوان تغییر نگرش من در فوتبال است که باید بپردازیم. در 
مدل ما تقریباً با دروازه بان چهار نفر روی ضدحملات متمرکز هستند و 
هفت نفر هم در حملات حضور پیدا می کنند. من بازی دفاعی را دوست 
ندارم و به دنبال بازی هجومی و زیبا هستم. این نوع بازی ها هزینه دارد و 
حاضرم که این هزینه را پرداخت کنم. ایرانی ها را قبول دارم و به قابلیت ها، 
ظرفیت و پتانسیل آنها اعتقاد دارم. می دانم ش��عور فنی ما می تواند در 
بین برترین ها باشد.«  سرمربی تیم  ملی با دفاع از تفکرات و سیستم تیم 
کشورمان گفت: »در هر تیم دیگری که مسئولیت داشتم با همین سبک 
بازی می کردیم، تیمم را به زمین می فرستادم و بیشترین گل زده و آقای 
گلی را هم در نهایت از آن خود می کردیم. این را در عمل ثابت کرده ایم. 
تیم  ملی را هم به سمت همین سبک می برم، اما اعتقاد دارم باید بیشتر 
کار کنیم و فرصت های بهتری را برای تیم ملی فراهم کنیم.  کادر فنی 
ما نیز قابلیت های بسیاری دارد و اینجا باید در خصوص واکنش هایی که 
برخی از دوستان ما داشتند، بگویم خودتان رزومه افرادی مانند الهویی را 

بررسی کنید و ببینید او شرایط لازم را دارد یا خیر.«

توهین نیکبخت واحدی به اهالی رسانه

 وقتی مربی پرحاشیه
 خودش را بزرگ فرض می کند

دربی لیگ دسته دوم فوتبال با حرکت زشت علیرضا نیکبخت واحدی 
به پایان رسید. دیدار تیم های شادکام و شریعت نوین در شهر مشهد با 
تساوی یک – یک به پایان رسید، اما اصل ماجرا زمانی بود که سرمربی 
شادکام ضمن تنبیه کردن بازیکن خود یکی از عکاسان حاضر در زمین 

را با مشت زد و به خبرنگاران فحاشی کرد!
اگرچ��ه این اولی��ن  باری نیس��ت که بازی تیم ش��ادکام ب��ا درگیری 
همراه می ش��ود، اما این بار س��رمربی ش��خصاً میدان دار حواشی بود. 
نیکبخت واحدی که به روش خود مشغول تنبیه بازیکن تیمش بود به 
یک باره به سمت عکاس مشهدی حمله می کند و مشتی به او می زند. 
البته دیگر خبرنگاران حاضر در صحنه هم از برخوردهای زننده سرمربی 
شادکام بی نصیب نماندند. نیکبخت که به تازگی با پذیرفتن هدایت تیم 
دسته سومی به فوتبال برگشته، انتشار فیلم درگیری را کار رسانه های 
معاند خوانده و عکاس مضروب را متهم کرده اس��ت: »عده ای دشمن 
فوتبال هستند و مغرضانه عمل می کنند. فیلمی را افرادی که از ایران 
اخراج ش��ده اند و در رس��انه های معاند کار می کنند منتشر و به ایران 
می فرستند تا فضا را مسموم کنند. آدم هایی که به دنبال ارتقای فوتبال 
مشهد نیس��تند با ایجاد تنش و حاش��یه به دنبال به نابودی کشاندن 
فوتبال در مشهد هستند. در فیلم مشخص است که من با کمی خشونت 
در حال هدایت بازیکن تیمم هستم. بازیکن خودم بوده، آن وقت فردی 
که فحاشی می کند به بازیکن تیم در حال عکس گرفتن از برخورد من با 
بازیکن من است. مگر من دیوانه ام که بخواهم با عکاسی بی دلیل برخورد 
کنم. داشتم بازیکنم را تنبیه می کردم تا به رختکن برود، آن وقت یک 
فرد با لباس شخصی و بدون کاور که نشان دهد عکاس رسمی و دارای 
مجوز است مشغول عکس گرفتن می شود و ادب را هم رعایت نمی کند. 
قطعاً حرفی زده که من واکنش نش��ان داد ه ام. باز هم برایم جای بسی 
خوشحالی است که بعضی ها از نردبان من بالا می آیند تا بزرگ شوند.«  
علاوه  بر اینک��ه خانه مطبوعات و رس��انه های خراس��ان رضوی حرکت 
ناشایس��ت نیکبخت واحدی را مصداق اهانت و ضرب و شتم دانسته اند، 
انجمن خبرنگاران و عکاسان ورزشی خراسان رضوی نیز اقدام سرمربی 
تیم دسته سومی را محکوم کرده است. در بیانیه این انجمن آمده است: 
»برخورد هنجارشکنانه علیرضا نیکبخت واحدی، سرمربی تیم شادکام با 
همکار ما، محسن بخشنده که یکی از عکاسان خبری شهر و کشورمان 
است و پس از آن فحاشی های عوامل فنی و تدارکاتی این تیم به خبرنگاران 
حاضر در دربی مشهد، بدون ش��ک مصداق بارز بی حرمتی به اصحاب 
زحمتکش رسانه اس��ت. انجمن نویس��ندگان، خبرنگاران و عکاسان 
ورزشی خراسان رضوی ضمن تحسین مذاکره و عذرخواهی سرمربی 
تیم شادکام، حق این اعتراض را برای خود محفوظ می داند که در جایگاه 
حمایت صنفی مراتب عذرخواهی رس��می باشگاه ورزشی شادکام را از 
مدیران آن مطالبه کند.« انتظار می رود فدراس��یون فوتبال این بار در 
حمایت از حقوق تضییع ش��ده اصحاب رس��انه و ضرب و شتم عکاس 
مشهدی توسط مربی پرحاشیه واکنشی در خور نشان دهد و با اعمال 

جریمه و محرومیت های قانونی به سایرین درس عبرت بدهد.

تسلسل باطل مربیان شکست خورده فوتبال
آموزش و دانش افزایی دو موضوع مهمی است که هیچگاه در فوتبال ایران 
جدی گرفته نش��ده و نمی ش��ود. طی همین چند روز گذشته چند دوره 
سرمربیگری از درجه A گرفته تا درجه D برگزار شد و برخی هم شرکت 
کردند، اما تقریباً هیچ کدام از آنها جایگاهی در بین تیم های فوتبال ندارند و 

صرفاً برای دل خودشان در این کلاس ها حضور پیدا کردند.
همزمان با برگ��زاری این دوره ها، فصل نقل و انتق��الات فوتبال ایران هم 
شروع شده است، فصلی که تا دلتان بخواهد مربی جابه جا می شود، اما در 
این جابه جایی آنچه که کوچک ترین اهمیتی ندارد، دانش مربی و نتایج 
کسب شده و در یک کلام موفقیت های اوست. یک مربی هرچه تیم دلالی 
قوی تری داشته باشد و لابی گری را بهتر یاد گرفته باشد، صاحب تیم بهتری 

می شود، حالا فصل قبل هر نتیجه ای گرفته باشد مهم نیست.
به این اسامی توجه کنید؛ جواد نکونام، سیدمهدی رحمتی، ساکت الهامی، 
مجتبی حسینی، محمد ربیعی، محمود فکری و مهدی تارتار و برخی دیگر 
که طی روزهای آینده اسم شان بر سر زبان ها می افتد. این تنها نام چند نفر از 
لیست مربیان شکست خورده، پرحاشیه و ناموفقی است که همیشه و حتی 
در اوج ناکامی تیم برای آنها پیدا می شود. بدون اینکه بخواهند کوچک ترین 
زحمتی به خودشان در خصوص دانش افزایی و آموزش و یادگیری فنون و 

تخصص های مربیگری بدهند.
هر کدام از نام هایی که برده شد در تیم های قبلی خود با شکست روبه رو 
ش��دند و بدون اینکه آورده خاصی برای فوتبال داشته باشند به راحتی از 
تیمی به تیم دیگر جابه جا می ش��وند و همان راه و روش قبلی را در پیش 
می گیرند و این نیس��ت جز حاکمیت دلال ها بر فضای فوتبال. به جرئت 
می توان گفت که یک��ی از علل اصلی عقب ماندگی فوتب��ال ایران در رده 
باشگاهی که به تیم ملی نیز کشیده می شود همین چرخه معیوب و فاسد 
گردش مربیان ناکارآمد و شکست خورده در لیگ هایمان است. مربیانی که 
برخی از آنها بدون سپری کردن بدیهی ترین آموزش ها بلافاصله بعد از پایان 
دوران بازی روی نیمکت مربیگری نشسته اند، حتی با وجود شکست های 
بی ش��مار و با توجه به ارتباطات خوبی که با شبکه های دلالی دارند هنوز 

می توانند به راحتی از تیمی به تیم دیگر منتقل شوند.
در چنین فضایی نباید توقع پیشرفت و موفقیت داشت. وقتی حتی تیم های 
بزرگ و پرهوادار ایران طی چند فصل تحویل چنین مربیانی می شوند و با 
وجود عملکرد ضعیف باز هم این اتفاق تکرار می شود، چگونه می توان توقع 
داشت که فوتبال باشگاهی در سطوح بالاتر حرف برای گفتن داشته باشد. 
فوتبال باشگاهی ایران، به خصوص در سطح مربیان دچار تسلسلی باطل 
شده که خلاصی از آن به این سادگی ها نیست، مگر اینکه سازمان لیگ و 
فدراسیون فوتبال برنامه جامع و لازم الاجرایی برای بالا بردن سطح فنی 
مربیان داخلی در پیش بگیرند. برنامه ای که تمام مربیان ملزم به شرکت 
در آن باشند تا حداقل به ضرب و زور هم که شده اندکی دانش فنی خود را 

بالا ببرند و مربیگری را از منظری تازه تر نگاه کنند.

بیست و سومین دوره مسابقات والیبال ساحلی قهرمانی مردان آسیا که 
از روز جمعه دوم تیر ماه با حضور 32 تیم در شهر پینگ تان چین آغاز 
شده بود با کسب عنوان چهارمی والیبالیست های کشورمان به پایان 
رسید. در دیدار رده بندی این مسابقات تیم های ایران »یک« و تایلند 
»یک« به مصاف یکدیگر رفتند و بهمن سالمی و سینا شوکتی 2 بر 

صفر مغلوب حریف شدند تا در جایگاه چهارم آسیا قرار گیرند.

والیبال ساحلی چهارم شد

امین اسماعیل نژاد، ملی پوش والیبال ایران که در رقابت های لیگ 
ملت های والیبال عملکرد قابل قبولی داشت برای فصل آینده به 
لیگ والیبال ایتالیا و تیم ورونا می رود. اسماعیل نژاد، پاسور 2۶ 
س��اله تیم ملی والیبال ایران که چندی پی��ش خبر حضورش را 
با تیم س��ری آ لیگ ایتالیا داده بود با تیم ورونا به توافق رسید. 
باش��گاه ورونا دیروز با انتشار عکس امین اس��ماعیل نژاد به این 

بازیکن برای حضورش در تیم ورونا خوشامد گفت.

اسماعیل نژاد به ورونا پیوست

مجید کهتری، سرمربی تیم ملی پاراتیروکمان درباره وضعیت زهرا 
نعمتی برای شرکت در بازی های آس��یایی و پاراآسیایی هانگژوی 
چین اظهار کرد: »بعد از پارالمپیک توکیو نه صحبتی با زهرا نعمتی 
داشتم و نه در اردوهای ما شرکت کرده است. در حال حاضر نیز بیش 
از شش ماه است که اطلاعی از او ندارم و تا جایی که می دانم حتی 
در تمرینات افراد سالم نیز شرکت نمی کند. البته چند ماه پیش از 
طریق رسانه ها متوجه شدم که قصد شرکت در بازی های آسیایی را 
دارد که در این خصوص نیز تا جایی که اطلاع دارم همراه تیم تمرین 
نمی کند. اینکه به صورت غیرمتمرکز تمریناتش را پیگیری می کند 

هم اطلاعی ندارم و در جریان برنامه هایش نیستم.«

خبری از نعمتی ندارم

اعتراف تلخ عطایی به عملکرد ضعیف تیم ملی

کارشکنی 
امریکا بهانه 

خوبی برای تکرار 
 ناکامی ها
نیست

مودریچ رئالی ماند

دنیا  حیدری
  گزارش
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